
Voorzitter, leden van de raad van Waterland, 

Hartelijk dank dat ik namens de dorpsraad van Ilpendam mag inspreken over het onderwerp 
"TELEFOONMAST" in Ilpendam. Wij zijn ons er van bewust dat het hier gaat over een niet 
geagendeerd onderwerp maar over een ingediende motie, waar dat niet gebruikelijk is. 
Ook is ons bekend dat het onderwerp een college bevoegdheid is. Aan de andere kant is er, bij de 
inwoners van Ilpendam, zoveelonrust ontstaan over dit onderwerp, dat wij naarstig naar een 
mogelijkheid van bespreekbaar en bekend maken, van onze onrust, gezocht hebben. 
Dus nogmaals bedankt voor deze mogelijkheid. 

De hele gang van zaken over het mogelijk oprichten van de mast verdiend geen schoonheidsprijs. 
Via een heel beperkt verspreid foldertje met uitnodiging voor een informatieavond, werden wij door 
dorpsbewoners geattendeerd op het plan een telefoonmast van 40 meter te plaatsen nabij 
tennisvelden en sportterreinen. Folder bevatte t.a.v. datum ook nog onjuistheden. 
De juiste gang van zaken lijkt mij dat een dorpsraad geinformeerd wordt over dit soort ingrijpende 
plannen. En wel door het college of door Novec, aangestuurd door het college. 

Nu de onrust in het dorp. Ten eerste het stralingsgevaar van een mast in de dorpskern. Een groep 
mensen ziet dit als een probleem. Wij hebben begrepen dat door een landelijke uitspraak, het niet 
bewezen achten van dit gevaar, zowel college als dorpsraad geen gronden kunnen vinden om het 
project tegen te houden. 

Het grootste probleem en dat geldt voor het grootste deel van de inwoners van Ilpendam is de 
hoogte van de mast. De dorpsraad en met haar de inwoners van Ilpendam vinden deze hoogte buiten 
proporties. Een ontsierend geheel en nog 2 meter hoger dan de toren van de kerk. En dat tegen de 
dorpskern aan. Dit is voor ons niet acceptabel. Zeker als we dat zien in het lieht van alternatieven 
die mogelijk zijn. Alternatieven die voor een andere kern van de gemeente Waterland wel zijn 
toegepast. We denken dat als gekozen wordt voor twee masten van circa twintig meter een goed 
alternatief gevonden is. En wat veel belangrijker is ook de acceptatie onder de bevolking 
aanmerkelijk vergroot. Mij is bekend dat voor twee masten in de andere kern gekozen is als gevolg 
van het aanwezig zijn van de aanwijzing beschermd dorpsgezicht. Dit is in Ilpendam niet van 
toepassing. Al hebben wij ook een aantal fraaie monumenten. Dit terzijde. 
Waarom een beschermd dorpsgezicht. Omdat mensen, met nadruk op mensen, naar iets moois 
willen en kunnen kijken en niet gehinderd worden door hoge ontsierende masten. En laten er nu 
toevallig ook mensen wonen in Ilpendam , die dat ook niet willen. Ik denk hierbij ook aan iets wat 
rechtsongelijkheid heet. 

Daarom een vriendelijk verzoek. Wilt u naar een tweede locatie zoeken of laten zoeken die het 
mogelijk maakt de nu geplande mast met ongeveer de helft in te korten. 
De dorpsraad staat uiteraard open voor overleg in deze kwestie. 
Met dank voor uw aandacht. 


